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C1502708 

危险物品专家组（DGP） 

第二十五次会议 

2015年10月19日至30日，蒙特利尔 

议程项目5： 拟定一项全面战略以减缓与锂电池运输相关的风险，包括拟定基于性能的包装标准

并努力促进合规 

装有锂电池的工作中的行李牌 

(由D. Brennan提交) 

摘要 

本工作文件提出了对第8部分表8-1的一些补充案文，以便专门提及装有

锂电池的处于工作状态的行李牌。本工作文件还建议提及那些必须接受试验

以确定其电磁排放合规情况的行李牌。 

危险物品专家组的行动：请危险物品专家组： 

a) 如本工作文件附录A所示，修改第8部分表8-1，第19项；和 

b) 要求危险物品专家组秘书将此事项提请飞行运行专家组(FLTOPSP)

秘书注意，确保该专家组意识到货物和行李中使用工作中的便携式电子装置

(PED)的情况，可能需要在附件6内予以专门规定。 

1. INTRODUCTION 

1.1 Section II of Packing Instruction 967 and Packing Instruction 970 permit lithium battery 

powered equipment to be shipped unpackaged, subject to the equipment providing equivalent protection 

to the battery. Section II of these packing instructions also allows for lithium battery powered devices to 

be active during transport, subject to the devices meeting defined industry standards, although the specific 

standard(s) are not defined or detailed. 

1.2 These same allowances though are not specifically included in the passenger provisions 

in Part 8, Table 8-1. Increasingly though there are devices, such as permanent bag tags and electronic bag 

tags which are both placed external to the passenger checked baggage, and are active during transport. 
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1.3 In May 2015, the United States Federal Aviation Administration (FAA) issued an 

Advisory Circular (AC 91.21-1C) (see Appendix B) with some specific recommendations that we believe 

should be considered by the DGP with respect to dangerous goods and also should be brought to the 

attention of the Flight Operations Panel (FLTOPSP) for consideration for Annex 6 — Operation of 

Aircraft. 

1.4 In the advisory circular, the FAA identifies that operators should be able to make use of 

information provided by the aircraft manufacturers with respect to the aircraft’s tolerance for 

electromagnetic radiation from personal electronic devices (PED). PED in this context also includes 

active devices such as electronic or permanent baggage tags. 

1.5 For PED such as permanent baggage tags the advisory circular puts the onus on the 

manufacturer of the device to demonstrate that the baggage tags do not interfere with aircraft systems. In 

effect the manufacturer of any active PED must be able to certify to the user that the device complies with 

the requirements of a defined standard, in this instance RTCA DO-160G — Environmental Conditions 

and Test Procedures for Airborne Equipment, Section 21, Category H. 

1.6 It is proposed to bring specific provisions into Part 8, Table 8-1, 19) to make provision 

for these active baggage tags that are starting to be used by operators and which will become more 

common over time.  

1.7 In the text proposed for inclusion into Table 8-1, a limit of 0.3 g for the lithium content 

for a lithium metal cell and 2.7 Wh for a lithium ion cell is proposed for these active baggage tags. These 

numbers though have been placed in square brackets. The DGP is invited to consider if these limits are 

appropriate. 

2. ACTION BY THE DGP 

2.1 The DGP is invited to: 

c) revise Part 8, Table 8-1, item 19 as shown in Appendix A to this working paper; and 

d) request that the DGP Secretary bring this to the attention of the FLOPSP Secretary to 

ensure that the FLTOPSP are aware of use of active PED in cargo and baggage that 

may be required to be specifically provided for within Annex 6. 

— — — — — — — — 
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对《技术细则》第8部分的拟议修订 

 

 

第8部分 

有关旅客和机组成员的规定 
. . .  

第1章 

旅客或机组成员携带危险物品的规定 

本章部分内容受国家差异条款US 15的影响，见表A-1 

1.1  旅客或机组成员携带的危险物品 

. . .  

 表 8-1.  关于旅客或机组成员携带的危险物品的规定 
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 医疗必需品 

  . . .        

 19) 便携式电子装置（例如手
表、计算器、照相机、手
机、手提电脑、便携式摄像
机，电子行李牌） 

      

  内含锂金属或锂离子电池芯
或电池的便携式电子装置
（包括医疗装置）（内含锂
金属或锂离子电池芯或电池
且其主要用途是为另一装置
供电的物品，必须按照下面
一项，作为备用电池予以运
载） 

是 是 是 否 否 a) 旅客或机组成员为个人自用携带； 

b) 应作为手提行李携带； 

c) 每一电池不得超过以下限制： 

— 对于锂金属电池，锂含量不超过2

克；或 

— 对于锂离子电池，瓦时额定值不得

超过100 Wh； 

d) 如果此类装置作为交运行李交运，则必

须采取措施防止意外启动；和 
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        e) 如果此类装置是放在行李外面携带，例如

电子行李牌，则该装置必须为装置内的电

池提供充分保护； 

 

f) 如果包括电子行李牌和数据登录牌在内的

装置无法产生危险的热逸散，可以在有意

激活的状态下运输。对于激活的装置，装

置制造商必须证明装置符合RTCA DO-

160G的要求或国家等同要求。在运输过程

中，装置不能发出干扰信号（例如嗡嗡响

的报警信号、频闪闪光灯等）。交运行李

中或行李上的激活装置必须设计配有至少

两种独立的方法，能够在空中完全关闭装

置，关闭移动功能，或两者皆可关闭。每

个电池不得超过以下限值： 

 

— 锂金属电池的锂金属含量不得超过

[ 0.3克]; 或 

— 锂离子电池的瓦时额定值不得超过
[2.7 Wh]; 

        eg) 电池和电池芯的所属类型必须符合联合
国《试验和标准手册》第 III 部分 38.3 小
节规定的每项试验的要求。. 

  . . .        

 

 
 

— — — — — — — —
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USE OF PORTABLE ELECTRONIC DEVICES ABOARD AIRCRAFT 

(Advisory Circular (AC 91.21-1C), FAA) 

  



DGP/25-WP/31 
Appendix B 

 

B-2 
 

 
 

 



 
B-3 

DGP/25-WP/31 
Appendix B 

  

  



DGP/25-WP/31 
Appendix B 

 

B-4 
 

 

 



 
B-5 

DGP/25-WP/31 
Appendix B 

  

  



DGP/25-WP/31 
Appendix B 

 

B-6 
 

 

 



 
B-7 

DGP/25-WP/31 
Appendix B 

  

 
 



DGP/25-WP/31 
Appendix B 

 

B-8 
 

 

 



 
B-9 

DGP/25-WP/31 
Appendix B 

  

  


